
Medvind för bygden 

Beredning av inkomna motioner och styrelsens förslag till beslut 
Till föreningsstämman 2025 

 

 

 

Svar på motion avseende information runt bygdepengen av Jonas Danielsson inlämnad 2024-04-14. 

 

Styrelsen tackar för motionen.  

Öppenhet är bra och något som medvind för bygden jobbar för. Utifrån den information som lämnas 

av de som ansöker i ansökningsprocessen har föreningens styrelse, ur flera aspekter bedömt det som 

olämpligt och hämmande att ha en helt öppen ansökningsprocess som beskrivs i motionen. De 

aspekter som styrelsen särskilt har vägt in är konkurrens (att det kan finnas en negativ effekt på 

affärsidén), GDPR lagstiftning, att det vågas söka för sina idéer vad de än må vara, undanta mer jobb 

för styrelsen i att sekretessbelägga vissa delar av ansökningarna, merkostnader i form av att hålla ett 

sådant system igång och främst för att det endast är de som får bygdepeng som vi bör informera om. 

Styrelsen har under 2024 aktivt arbetat med att ta fram ett arbetssätt när det gäller beredningar av 

bidragsansökningar. Styrelsen har även arbetat med information och bland annat uppdaterat 

hemsidan. Där finns nu bl.a. information om bygdepengen och vilka som beviljats bidrag varje år.   

Styrelsen ser dock positivt till att öka informationen och öppenheten avseende de som mottagit 

bygdepeng. 

Styrelsen yrkar därav avslag på motionen.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Svar på motion om ändring av paragraf 13 kallelse till medlemsmöte i föreningsstadgarna inlämnad 

av Sofia Forsman Ekman 2024-05-07. 

 

Styrelsen tackar för motionen. 

Paragraf 13 i stadgarna reviderades och antogs i sin nuvarande lydelse 2023. Syftet var då att 

kungörelse i lokalpress skulle vara den huvudsakliga kallelsen till medlemsmöten. Det gjordes då ett 

aktivt val att inte specificera ”på annat lämpligt sätt”, utan det lämnades öppet för en bedömning vad 

som anses vara lämpligt. Genom detta blir kallelseförfarandet inte lås till ett specifikt media och 

därmed håller stadgarna längre över tid utan att en ändring är nödvändig.  

Eftersom föreningen har en hemsida är det närmast till hands att kallelse även publiceras där och att 

det mycket väl ryms och räcker i lydelsen ”på annat lämpligt sätt”. Därtill har vi anslagstavlorna i 

Lillhärdal, där de flesta föreningar i byn kungör sina kallelser. 

När det gäller lokalpress så har vi för närvarande Härdalsbladet i Lillhärdal, som delas ut gratis till alla 

hushåll. Vi har även Tidningen Härjedalen, som är den lokaltidning som är den mest etablerade på 

orten. 

Grundläggande med föreningen medvind för bygden, är att det är en lokal förening i Lillhärdal. 

Kallelseförfarandet till medlemsmöten ska därmed vara anpassat till de lokala förhållanden som råder 

på orten. 

Genom lokalpress, anslagstavlor och föreningens hemsida kan alla medlemmar ta del av kallelse till 

medlemsmöten. En ändring av paragraf 13 i stadgarna ska därför inte vara nödvändig.  

 

Utifrån ovan är styrelsens förslag att avslå motionen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Svar på motion om ändring av paragraf 4 medlemskap i föreningsstadgar inlämnade av Sofia 

Forsman 2024-05-07. 

 

Styrelsen tackar för motionen. 

Under 2024 var det på förslag en ändring av föreningens stadgar angående medlemskap och rösträtt i 

föreningen. Denna motin är skriven som ett motargument till den föreslagna ändringen. 

Stadgeändringen röstades dock ner vid en ordinarie föreningsstämman 2024, och ändringen är inte 

längre aktuell. Därmed borde denna motion vara överspelad.   

Styrelsen har gjort en bedömning att frågan kring medlemskap bor tydligt synkroniseras med 

vindkraft bolagens syfte med byggde pengen och säkerställa att föreningens medlemmarnas 

intuitioner är i enlighet med syftet. En tydlighet avseende att medlemsavgiften är inbetald men även 

att medlemmen är upptagen innan medlemmen innehar rösträtt är enligt styrelsen klokt. Styrelsen 

vill även påminna om att föreningen inte är en allmännyttig förening utan en förening med 

begränsning varför upptagande av medlem och rösträtt kan regleras och bör regleras mer strikt. 

Styrelsen avser att på sikt arbeta fram förslag på nya stadgar där paragraf 4 kommer att belysas och 

förtydligas angående tidpunkten för erlagd medlemsavgift och rösträtt. 

Utifrån ovan är det styrelsens förslag att avslå motionen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Svar på motion om ändring av paragraf 5 medlemsavgift i föreningsstadgar inlämnade av Sofia 

Forsman 2024-05-07. 

 

Styrelsen tackar för motionen. 

Styrelsen hänvisar till svar på motion avseende ändring av paragraf 4 medlemskap i föreningens 

stadgar. 

Styrelsen har utifrån tidigare motionssvar som förslag att avslå motionen.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Svar på motion angående transparens i föreningen inlämnad av Gunilla Hedin 2024-05-10. 

 

Styrelsen tackar för motionen. 

Styrelsen hänvisar till svaret på motion om information runt bygdepeng från Jonas Danielsson. 

Styrelsen är dock öppen för att se över kanaler för hur medlemmarna kan få information avseende 

beslutade bygdemedel och annan för medlemmarna viktig information. 

Styrelsen har utifrån tidigare motionssvar som förslag att avslå motionen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Svar på motion angående hemsidan inlämnad av Åke Nilsson 10 maj 2024. 

 

Styrelsen tackar för motionen.  

Styrelsen tackar för förslaget. Då motionen avser styrelsens arbete har styrelsen tagit till sig 

synpunkterna och förslaget. Under 2024 har styrelsen arbetat med hur information om bygdepeng 

och beviljade bidrag ska presenteras. Hemsidan har uppdaterats med information om bygdepengens 

storlek varje år och vilka som tagit del av bidrag. Information har även lämnats genom annonsering i 

Härdalsbladet.  

Utifrån ovan är det styrelsens förslag att avslå motionen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Svar på motion inlämnad 2025-03-09 av Sofia Forsman Ekman, avseende stadgeändring, fullmakt 

för medlem i föreningen. 

 

Styrelsen tackar för motionen.  

Styrelsen delar uppfattningen att stadgarna skulle vara tydligare avseende fullmaktsgivning vid 

medlemsmöte med rösträtt. Styrelsen anser att det är av vikt att medlemmarna aktivt deltar i 

verksamheten och att medlemsdemokratin inte riskerar att missbrukas. Då kallelse till 

medlemsmöten och föreningsstämmor där medlemmarna har rätt att utöva rösträtt, enligt stadgarna, 

ska ske 4-2 veckor innan mötet/stämman. Bedöms det föreligga god tid för den enskilde medlemmen 

att planera för att delta på kallat möte/stämma.  

Anledningen till att stadgarna saknar bestämmelser om fullmaktsgivning vid medlemsmöte med 

rösträtt, är att möjligheten till fullmaktsgivning togs bort i sin helhet vid revideringen av stadgarna 

2019. De äldre stadgarna hade bestämmelser om fullmaktsgivning. 

Anledningen till att möjligheten till fullmaktsgivning togs bort från stadgarna 2019 var främst av 

följande anledningar: 

- Röstning med fullmakt kan missbrukas så att vissa kan skaffa sig stort inflytande vid 

omröstningar genom att själv eller tillsammans med andra inhämta ett stort antal fullmakter. 

- Medvind för bygden är och ska vara en lokalt förankrad förening Lillhärdal, där invånarna ges 

inflytande över fördelningen av bygdepengen. Personlig närvaro och engagemang från 

medlemmarna är en grundförutsättning. 

Styrelsen har sedan 2019 inte gjort någon ändring eller annan tolkning av stadgarna än det som 

beslutades 2019, när fullmaktsgivning togs bort från stadgarna i samband med revideringen. 

Motionen belyser dock att det föreligger en otydlighet i stadgarna avseende bland annat fullmakter. 

Det är bra att medlemmarna påpekar detta, så ett eventuellt förtydligande kan göras i samband med 

en eventuell framtida revidering av stadgarna.  

Utifrån ovan är styrelsens förslag att avslå motionen.    

 

 

 

 


